
 
 

 

 

 

 نبذة عن وزارة المواصلات والاتصالات  

 
الهيئة الحكومية المسئولة عن تطوير البنية الأساسية والأنظمة الخاصة  والاتصالات  تعتبر وزارة المواصلات

بالمواصلات والاتصالات في مملكة البحرين وذلك بهدف تعزيز وزيادة الإنتاجية المتعلقة بقطاع النقل والاتصالات  

 م.  2030وذلك وفق الرؤية الاقتصادية حتـى عـام 

 

ة تنظيم عملية تطوير أنظمة المواصلات والتي تشمل تنظيم وتوحيد  وتتولى وزارة المواصلات والاتصالات مسئولي

خدمات الطيران المدني والموانئ والملاحة البحرية والنقل البري والبريد  وذلك بطريقة متكاملة من أجل ضمان 

 وجود نظام مواصلات أكثر أمناً وسرعة وفعالية وتعزيز حركة الناس والبضائع والمعلومات.  

 

عام، تشمل مسؤوليات وزارة المواصلات والاتصالات على الاشراف وتنظيم قطاع الطيران المدني والموانئ وبشكل  

 والملاحة البحرية والنقل البري والبريد والاتصالات. 

 

 

 
About Ministry of Transportation and Telecommunications 

 
Bahrain’s Ministry of Transportation and Telecommunications (MTT) is the government body 
responsible for the development and regulation of the Kingdom’s transportation and 
telecommunications infrastructure and systems. 
 
With the overarching objective of enhancing the quality of life and facilitating the movement of 
people and goods via land, sea, and air transport in line with the Economic Vision 2030, MTT is 
tasked with developing streamlined and sustainable transportation and telecommunications 
industries to support the Kingdom’s economic growth. 
 
To this end, MTT’s responsibilities include the development, regulation and streamlining of 
Bahrain’s Civil Aviation Affairs, Ports and Maritime Affairs, Land Transport Affairs, and Bahrain 
Post, in addition to overseeing the development and regulation of the telecommunications 
industry. 
 

 


